
 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

9. 7. Letní slavnost v zahradě Domova Krajánek 
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Realizované a plánované investice města Jesenice 

Oprava Okálové ulice 

Od ledna letošního roku se vedení města Jesenice pokoušelo získat dotační prostřed-

ky na opravu Okálové ulice z programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR. I když pro-

jekt splnil veškeré náležitosti a podmínky, nebyl z důvodu omezené finanční alokace 

vybrán k financování. Již při sestavování žádosti se počítalo, že do realizace bude fi-

nančně zapojeno i Vodohospodářské sdružení obcí Rakovnicka, které v roce 2015 

v ulici opravilo špatnou kanalizaci a zcela vyměnilo starý a neustále praskající vodo-

vod. Na přelomu jara a léta letošního roku bylo prostřednictvím místostarosty Ing. Ro-

mana Valuše dohodnuto, že při opravě povrchu komunikace budou sdruženy prostředky 

města Jesenice a uvedeného sdružení obcí. Město bude opravy financovat částkou ve 

výši do 400 tisíc Kč. 

Nejpozději do konce září by měla mít ulice nový asfaltový povrch. V rámci staveb-

ních úprav dochází k výměně žulových obrubníků za betonové, k vybudování nového 

odvodnění a k úpravě chodníků. Podél severní hrany komunikace dojde ke zrušení úz-

kého zeleného pásu, který nahradí zámková dlažba. Ta bude plnit funkci odstavného 

pruhu pro automobily. Důvodem úprav jsou zkušenosti se zimní údržbou, kdy bylo 

velmi obtížné po úzkých chodnících projet s naší mechanizací. Nově upravená ulice o 

svou zeleň nepřijde, naopak podél jižní hrany komunikace bude prodloužen zelený pás 

a následně vysazena vhodná zeleň.  

Bohužel až v průběhu stavby jsme se dozvěděli o plánu společnosti ČEZ Distribuce, 

a. s., že mají v úmyslu vyměnit hlavní kabelové vedení mezi jednotlivými pojistkovými 

skříněmi. I přes naši snahu vše zkoordinovat a zrealizovat najednou, sdělilo investiční 

oddělení energetické společnosti, že vše s ohledem na finanční plán budou realizovat až 

v roce 2017. Z tohoto důvodu nechalo město Jesenice položit přes komunikaci tzv. 

chráničky, kterými se nové kabely povedou. Nicméně při opravách zemního kabelové-

ho vedení dojde k částečnému rozebrání zámkové dlažby na chodnících.  

Chodníky v Žatecké ulici 

Na přelomu roku 2015 a 2016 jsme připravili projekt na opravu chodníků a veřejného 

osvětlení v Žatecké ulici (od náměstí k odbočce k vodojemu), na který jsme se snažili 

získat dotační prostředky ze Státního fondu dopravní infrastruktury. Při posuzování naší 

žádosti o dotaci nám byl bohužel úsek od Rabasovy ulice na konec města z důvodu 

drobných nedostatků v projektové dokumentaci vyřazen. Tyto nedostatky jsme již od-

stranili a jsme připraveni se s tímto úsekem v roce 2017 opět ucházet o dotační pro-

středky.  

V červnu 2016 jsme od Státního fondu dopravní infrastruktury obdrželi potěšující in-

formaci o přidělení dotace ve výši 2 340 000,- Kč na realizaci projektu. Radost 

z přidělených prostředků ovšem netrvala dlouho, a jak již bývá zvykem, vše se zkom-

plikovalo. Obrátili se na nás projektanti zastupující Ředitelství silnic a dálnic ČR s tím, 

že správce komunikace I/27 (Plzeň – Most) má v úmyslu provést její rozsáhlou opravu 

včetně zásahů do podkladních vrstev a opravy odvodnění. Důvodem této větší investice 

jsou neustále se opakující závady na komunikaci a problémy s nefunkčním odvodně-

ním. Dle dostupných informací se vše plánuje na roky 2017/2018. Této příležitosti by-

chom chtěli využít a naplánovat celkovou rekonstrukci kanalizace a vodovodu 
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v Žatecké ulici, kde se stále využívá původní potrubí vybudované na počátku 20. století. 

Z iniciativy města zadalo Vodohospodářské sdružení obcí Rakovnicka zpracování pro-

jektové dokumentace pro vydání stavebního povolení a realizaci stavby. 

Z uvedených důvodů nebude možné provést v tomto roce plánovanou a již nutnou 

opravu chodníků a veřejného osvětlení v Žatecké ulici. Při opravě komunikace, vodo-

vodu a kanalizace by chodníky byly opět poškozeny. Proto se nyní vedení města snaží 

vyjednat u poskytovatele dotace výjimku a přesunout realizaci projektu do let 

2017/2018. 

Naším záměrem je provést opravu tak, aby se následně do chodníků nemuselo zasa-

hovat. Věříme, že naše úsilí obyvatelé této lokality města pochopí a ocení snahu o kom-

plexní řešení.  Bohužel v tomto případě je jen velmi málo faktorů, které máme ve své 

moci, a nevíme tedy, jak vše nakonec dopadne. 

Lesní cesty 

Město Jesenice hospodaří s lesním majetkem o výměře cca 720 ha, jehož součástí je 

také síť lesních cest. Ty by měly sloužit hlavně k bezproblémové obsluze lesních poros-

tů, tj. těžbě, sázení, probírkám apod. Oproti dřívějším dobám se změnilo technické vy-

bavení lesníků, kteří používají mnohem větší stroje, a i odvozy vytěženého dřeva se 

uskutečňují většími nákladními auty. Bohužel těmto potřebám mnoho hlavních lesních 

cest nevyhovuje.  

Takto „postiženou“ lokalitou je i tzv. Černý les nad oběma Fikači, kde se navíc na 

špatném technickém stavu podepisuje nevhodné trasování cest přes vrstevnice. To má 

za následek erozi povrchu cesty při přívalových nebo větších deštích. Proto se vedení 

města Jesenice rozhodlo nechat zaměřit stávající cestu od bývalého areálu pily do 

kaštanové aleje (směr Plaveč, Sv. Hubert) a vypracovat následně projektovou dokumen-

taci, která bude podkladem pro podání žádosti o dotaci. Dle návrhu projektanta by mělo 

dojít ke zpevnění podkladních vrstev komunikace a samotný povrch by měl být prove-

den z tzv. prolévaného makadamu (hrubá živice). Úpravou by mělo projít také odvod-

nění lesní cesty, pro jehož zhotovení se využijí stávající příkopy, příp. budou zhotoveny 

nové. Konstrukčně jsou na příkopy napojeny trativody, které svedou srážkové vody tak, 

aby zůstávaly v krajině (lese).   

V současné době je projektová dokumentace téměř dokončena a realizují se kroky 

k získání stavebního povolení. Žádost o dotaci bude město Jesenice podávat v průběhu 

října s tím, že v případě zisku dotace bude oprava cesty  realizována v průběhu roku 

2017. 

Cesta k Domovu Krajánek a Hotelu Jesenice 

Přestože jsme v minulosti opravili již 2,7 kilometru místních komunikací, stále jich 

před sebou máme mnoho, které na svou opravu čekají. Letos přidáme 200 m v ulici 

Okálová a v příštím roce bychom rádi přidali několik dalších stovek metrů. 

Regionální operační program regionu soudržnosti Střední Čechy, díky jehož zdrojům 

jsme mohli zrekonstruovat komunikace v Nádražní, Rabasově, Hradní, Křižíkově, Win-

trově, Nezvalově, 5. května a Školní ulici, bohužel „vyschl“ (program skončil a nahradil 

ho IROP, v rámci kterého však nejsou vyčleněny žádné prostředky na rekonstrukce ne-

bo opravy místních komunikací). A protože nové evropské fondy s dotacemi na místní 

komunikace nepočítají, snažíme se využívat národní dotační programy administrované 
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jednotlivými ministerstvy. Jedním z nich je Ministerstvo pro místní rozvoj, které však 

na konkrétní výzvu vždy alokuje výrazně méně prostředků, než jaká je poptávka od ob-

cí a měst z celé republiky.  

V rámci výzvy MMR bychom tentokrát chtěli připravit a podat žádost o poskytnutí 

dotačních prostředků na opravu příjezdové komunikace k Domovu Krajánek. Již jsme 

oslovili geodeta a projektanta, aby nám zpracovali projektovou dokumentaci a abychom 

nejpozději v lednu žádost odevzdali. Pokud budeme úspěšní, oprava proběhne v příštím 

roce. 

Situaci nám komplikují majetkoprávní vztahy k pozemkům, ale předpokládáme, že 

od všech vlastníků budeme mít k dispozici pro podání žádosti o dotaci souhlas se stav-

bou.  

Neutěšený stav je i u příjezdové komunikace k Hotelu Jesenice. V povrchu silnice je 

mnoho výtluků a silnice je poškozena kořeny stromů. Na celkovou rekonstrukci mo-

mentálně nemáme prostředky, proto jsme požádali stavební firmu o cenovou nabídku na 

provedení nejnutnějších oprav, které bychom mohli provést ještě v letošním roce. Přes-

to bychom chtěli zadat zpracování projektové dokumentace na její kompletní opravu 

s rozšířením o tzv. výhybny. 

Mírové náměstí v Jesenici 

Jednou z našich hlavních priorit pro tento rok je dotáhnout do zdárného konce zpra-

cování realizační projektové dokumentace obnovy Mírového náměstí a získání staveb-

ního povolení.  

Po vydání územního rozhodnutí jsme nechali projekt posoudit dvěma architektkami, 

které jsme také požádali o návrh mobiliáře. Navrhly nám drobné dispoziční změny, kte-

ré počítají s využitím stávajících vzrostlých lip. Zároveň však doporučují nechat zhoto-

vit na vzrostlé stromy dendrologické posudky, které by navrhly jejich ošetření. Nově by 

se měl obslužný chodník posunout blíže k sousoší Nejsvětější Trojice a schovat se tak 

do stínu vzrostlých korun stromů s tím, že mezi stromy jsou navržené lavičky. Tím by 

se mělo docílit toho, že u hlavní komunikace vznikne širší pás zeleně, který by měl od-

clonit hlučnou dopravu.  

Součástí architektonického řešení je také návrh mobiliáře pro celé náměstí – lavičky, 

odpadkové koše, stojany na kola, veřejné osvětlení, pítko, květináče apod. Navrhly nám 

také  umístění několika gabionových zídek, ve kterých se počítá s možností výsadby 

květin. 

S ohledem na dopravní vytížení bylo přehodnoceno materiálové složení jednotlivých 

povrchů pěších a pojízdných komunikací. U domu čp. 100 (tzv. Modrý kříž) je navrže-

no s ohledem na nákladní dopravu ve směru k čistírně odpadních vod zhotovení komu-

nikace z živičného povrchu. U domu čp. 99 (rohový dům do ul. Hradní) se již přes 

zpomalovací práh napojuje komunikace ze zámkové dlažby, která pokračuje kolem 

zubní ordinace až před obchod s potravinami COOP. Zde se opět přes zpomalovací práh 

vše napojuje na hlavní silnici I/27. V centrální části náměstí, tj. pěší části, se navrhuje 

použít žulové kostky, které budou vhodně doplněné tzv. žulovými odseky. Případné 

nové stromy sázené do historické dlažby budou opatřeny ochrannou mříží. 

Po vydání platného stavebního povolení, což předpokládáme do konce roku 2016, se 

budeme pokoušet získat dotační prostředky na jednotlivé části realizace (např. zhotove-

ní nových autobusových zastávek, ošetření a úprava vzrostlé zeleně apod.). Ostatní vý-
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daje budeme muset pokrýt z rozpočtu města. Proto bude realizace obnovy náměstí roz-

dělena na několik etap a je možné, že se bude muset realizovat postupně během více let. 

Nová strategie rozvoje města Jesenice 

S novým programovacím (dotačním) obdobím se zastupitelstvo města Jesenice roz-

hodlo provést aktualizaci stávající koncepce postupného rozvoje, která byla schválena 

na konci roku 2011. Díky realizovaným projektům se podařilo některé oblasti částečně 

naplnit, proto je třeba vše zaktualizovat a případně rozšířit o další témata.  

Jednotlivé oblasti koncepce se pokusili zpracovat jednotliví zastupitelé města. Roz-

pracovanou koncepci bez provedení jakýchkoliv korektur najdete na webových strán-

kách města Jesenice vč. původní koncepce (Odrážka „Rozvoj města“ – odkaz najdete 

v prvním odstavci). Budeme rádi, pokud se do tvorby koncepce aktivně zapojíte a po-

šlete nám své návrhy, na které oblasti bychom se měli dále zaměřit. Ucelený návrh ak-

tualizované koncepce se bude projednávat na zářijovém zastupitelstvu s tím, že kdyko-

liv bude možné provést aktualizaci tohoto strategického dokumentu. 

Za vedení města Ing. Jan Polák, starosta 

Naše město recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevilo životnímu prostředí.  

Loni občané odevzdali k recyklaci 100 televizí, 41 monitorů a 470 kg drobného 

elektra. 
Snaha obyvatel města Jesenice recyklovat staré a nepoužívané elektrospotřebiče se 

již několik let vyplácí. Naše město obdrželo certifikát vypovídající nejen o přínosech 

třídění televizí a počítačových monitorů, ale také o velkém významu sběru drobných 

spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. Díky environmentálnímu vyúčtování společnosti 

ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické energie, ropy, uhlí, primár-

ních surovin či vody jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušetřili ekosystém Země. 

Víme také, o jaké množství jsme snížili produkci skleníkových plynů nebo nebezpečné-

ho odpadu. Informace vycházejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, která 

s městem dlouhodobě spolupracuje na recyklaci vytříděných elektrozařízení. 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že obča-

né našeho města v loňském roce vytřídili 100 televizí, 41 monitorů a 470,00 kg drob-

ných spotřebičů. Tím jsme uspořili 32,62 MWh elektřiny, 1 220,68 litrů ropy, 153,19 

m3 vody a 1,61 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů o 

7,78 tun CO2 ekv. a produkci nebezpečných odpadů o 29,79 tun. Výsledek studie jed-

noznačně prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má nezanedba-

telný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si uvědomíme, že recyklace běžných 

100 televizorů uspoří spotřebu elektrické energie pro domácnost až na 4 roky, nebo 

ušetří přibližně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to im-

pozantní čísla. Pozitivní zprávou pro uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 vy-

sloužilých monitorů ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod notebooku po dobu ne-

celých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají k ochraně životního pro-

středí, si zaslouží obrovský dík.  

Studie  LCA  posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů, počítačových moni-

torů a drobného elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, dopravu a zpracování až do oka-

mžiku finální recyklace jednotlivých frakcí vyřazených spotřebičů do nového produktu. 

Pro každou frakci byly vyčísleny dopady na životní prostředí. Výsledky studie jsou pre-
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zentovány jako spotřeba energie, surovin, emise do ovzduší, vody a produkce odpadu.  

Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to 

ve všech aspektech. 

Dle článku firmy ASEKOL upravil Ing. Jan Polák, starosta 
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Centrální zásobování teplem 

Už v prosinci loňského roku jsme odevzdali žádost o poskytnutí dotace ze Státního 

fondu životního prostředí na rozšíření stávajícího systému centrálního zásobování tep-

lem. Vzhledem k tomu, že v loňském roce došlo k zateplení panelového domu č.p. 351 

a letos se zatepluje sousední dům č.p. 325, vznikne v kotelně dostatečná výkonová re-

zerva pro vytápění nových domů. Na přípravě projektu jsme spolupracovali 

s projektanty, kteří navrhovali stávající systém. Ti nám spočítali, že by bylo možné při-

pojit domy č.p. 248, 272, 220, 232 a výhledově ještě dům č.p. 212.  

Náš projekt vyhověl požadavkům výzvy, ale objem žádostí asi dvakrát přesáhl přidě-

lené prostředky. V první fázi jsme nebyli vybráni k podpoře, ale v průběhu předchozích 

měsíců od svých žádostí odstoupili tři žadatelé s objemem požadavků v řádu stamilió-

nů. Následně bylo na SFŽP rozhodnuto o podpoře dalších projektů zařazených do zá-

sobníku včetně toho našeho, o čemž jsme byli informováni v minulém týdnu.  

Realizace projektu nebude úplně jednoduchá. Začít musíme zpracováním projektové 

dokumentace pro územní rozhodnutí a po jeho vydání musíme zajistit projektovou do-

kumentaci pro stavební povolení a realizaci stavby. Až následně bude vypsána veřejná 

soutěž na zhotovitele stavebních prací, přičemž dílo musí být dokončeno v roce 2018.  

O dalším průběhu přípravy projektu Vás budeme informovat. 

Za vedení města Jesenice Ing. Roman Valuš, místostarosta 

Plán akcí Jesenice a blízkého okolí na období září – říjen 2016 
Kulturní komise při MěÚ Jesenice ve spolupráci s místními spolky a obcemi se snaží 

vytvořit ucelený přehled akcí, které jsou připraveny pro občany na období září až prosi-

nec (viz níže). V tomto čísle Vás seznámíme s velkou částí z nich. Podrobnější infor-

mace o akcích budou zveřejněny těsně před konáním na stránkách města, výlepových 

plochách a FB MY Jesenice.  

Za kulturní komisi bych chtěla vyzdvihnout divadelní představení Zelňačka, které 

se bude konat 14. října od 19.00 hodin v KD Jesenice, předprodej lístků bude u 

paní Pikešové na městském úřadě nebo u paní Vodrážkové v ZŠ Jesenice. V hlavní 

roli se představí Otakar Brousek a Oldřich Vízner.  

V letošním roce jsme pro Vás dále připravili na každý adventní víkend koncert 

v podání nejen místních sborů. Třetí adventní neděli k nám zavítá vokálně-

instrumentální soubor Karmína s vánočními koledami. 

Samozřejmě jsou připravené i akce pro děti, v nejbližší době je to Pohádkový les 

(3. 9. 2016 od 15.00 hodin se startem na hrázi mezi Fikači) a drakiáda. 

Na závěr mi dovolte Vás všechny srdečně pozvat na akce konané v našem městě a 

blízkém okolí 

Za Kulturní komisi při MěÚ Jesenice Ing. Anna Poláková 

 
Připomínáme taneční kurzy v Jesenici 
V sobotu 17. září 2016 v 19.00 hodin bude zahájen v Kulturním domě Jesenice 

pod vedením učitelů tance Jany Beranové a Josefa Berana kurz společenského tance. 

Termíny lekcí 17. 9., 24. 9., 1. 10., 15. 10., 22. 10., 29. 10. 

Přihlášky posílejte na e-mailovou adresu annakalop@seznam.cz nejpozději do 31. 8.  

Přihlášky je možné vyplnit také na Městském úřadě Jesenice. 

mailto:annakalop@seznam.cz
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Nový člen kulturní komise – Aleš Fiala 

Dovolte mi, abych touto formou přivítala nového člena Kulturní komise při MěÚ Jese-

nice. Jeho hlavní náplní bude starost o chod kina, ale i spoluorganizovaní akcí. Město 

Jesenice zakoupilo novou digitální techniku na promítání, která je využitelná jak pro 

letní kino, tak pro KD Jesenice. Začátkem října bychom se mohli dočkat prvního promí-

tání v KD Jesenice. Vítej, Aleši  

Poděkování – ŠAKALÍ LÉTA 

Pár řádků od paní Aleny Mutinské z Divadelního spolku TYL Rakovník, které 

potěší a utvrzují nás, že pořádání akcí má smysl. 

Milá paní Poláková, 

ještě jednou děkujeme za Vaše pozvání, v prostředí, které jste vytvořili, jsme se cítili 

jako doma. Vyřiďte všem, co se o nás starali, vřelé poděkování, není to všude stejné, 

moc si toho vážíme!!! K vám do Jesenice se budeme vždy rádi vracet.  

S přáním všeho dobrého 

za Divadelní spolek Tyl Rakovník Alena Mutinská 

Za Kulturní komisi při MěÚ Jesenice Ing. Anna Poláková 
 

Čápi 

30. červen 2016 se stal dalším z významných dnů města Jesenice. Jednak se žáci po-

sledního ročníku ZŠ a MŠ Jesenice slavnostně rozloučili v rekonstruovaném kulturním 

domě se školou, spolužáky a učiteli. A odpoledne MUDr. Michalička již tradičně  

okroužkoval (za pomoci jesenických a rakovnických hasičů) "jesenické" čápy. Všichni, 

kteří se přišli podívat, zažili překvapení. Do okamžiku, než pan doktor snesl tašku s čá-

py dolů na zem, nikdo netušil, že jsou v hnízdě čápata tři. Dvě, která jsme měli možnost 

pozorovat zezdola, byla pěkná, silná, bíle opeřená, ale třetí bylo malé, slabé a neopeře-

né. Po okroužkování dvou větších  je pan doktor vrátil všechna do hnízda s tím, že třetí 

asi nepřežije. Na kroužkování se přišly podívat i malé děti s rodiči. Bylo dojemné pozo-

rovat, jak jim je slabé čápě blízké. Dokonce některé srdceryvně plakaly a chtěly si vzít 

malé čápátko domů. Odcházeli jsme a každý si v duchu jistě přál, aby si třetí čápě vybo-

jovalo místo na světě. 

Jaroslava Tůmová 

Poděkování 

Rád bych poděkoval všem, 

kteří se podíleli na vzniku knihy věnované mému otci Vlastimilu Řebcovi. 

Zejména pak mé mamince Blažence Řebcové, 

Markétě Řebcové, Lence Pelcové, Vladimíru A. Honsovi, 

Janu Andersovi, Pavlu Jedličkovi, Karlu Svatoňovi 

a redakci Raportu. 

V neposlední řadě děkuji těm, kteří prohledali šuplíky 

a nalezli tátovy novoročenky. 

RŘ 
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Díky  

Každý se mě ptá, jak se mi na gymnáziu daří. Odpovídám, že výborně. Odložím-li na 

moment skromnost, měl jsem jako jediný ze třídy samé jedničky a dostal pochvalu ředi-

telky školy. Jako bývalý žák jesenické školy musím uznat, že jsem byl připraven velice 

dobře. Všichni čtyři „gympláci“ z Jesenice jsme v přijímacích zkouškách dopadli skvě-

le, já byl druhý nejlepší a spolužáci byli také v první třetině uchazečů. I letošní deváťáci 

prý dopadli v přijímačkách dobře.  

Zejména znalosti z hodin češtiny byly znatelné. S mluvnicí jsem neměl sebemenší 

problém a o většině věcí, co jsme brali v literatuře, jsem už slyšel právě na základce.  

I znalost zeměpisu se ukázala hned. Někteří spolužáci z jiných škol měli problémy  

s mapami, to u Jesenických nehrozilo, na práci s mapami jsme byli zvyklí a nebyl pro 

nás problém se z map učit. Jako člověk, kterého biologie nikdy nebavila, musím říct, že 

i v tomto směru byly položeny dobré základy. Moje spolužačka ze základky a zároveň 

současná spolužačka Jolča Ťažiarová, která se přírodopisu věnovala již na ZŠ, je v naší 

třídě v biologii s přehledem nejlepší a je úspěšná i v soutěžích, kde sklízela úspěch. Co 

se dějepisu týče, společně s dalšími dvěma studenty jsem se zúčastnil soutěže, zaměřené 

tento rok na dějiny Československa od konce druhé světové do února 48. Na krajském 

kole jsme vybojovali 4. místo a na podzim jedeme do Chebu na kolo republikové. Dále 

musím zmínit jazyky. Němčina mi jde, společně s Jolčou patříme k nejlepším ve třídě. 

V angličtině jsem sice v druhé, pomalejší, skupině, ale nemůžu říct, že bych měl pro-

blémy. Musím ještě dodat, že značný náskok v matice jsem měl také díky paní učitelce 

Michlové, ke které jsem v devítce nějaký čas chodil na doučování. 

Ne vždy platí, že městské školy jsou lepší než vesnické, za ten rok na gymplu jsem to 

poznal velice dobře. Matiku a fyziku jsem doučoval spoustu lidí a dost z nich bylo  

z městských škol. Záleží také na jedinci, jak je snaživý a tak podobně, ale bylo moc 

dobře vidět, kdo dobré základy má a kdo ne. Proto tedy nechápu, když slyším, jak si 

někteří žáci na jesenickou základku stěžují. Neříkám, že jsem byl vždy se vším spoko-

jený, ale na základku rád vzpomínám. Milé a přátelské prostředí a zároveň dobrá pří-

prava na střední školu, to je myslím ideální kombinace. Chytří žáci ZŠ Jesenice s před-

poklady dělat vysokou školu by se tedy určitě neměli bát na gympl jít, i když vím, jak 

jsou od toho některými lidmi odrazováni. 

Milan Ondič, student GZW Rakovník 

 

Prodej slepiček  

Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky snáškových plemen Tetra hnědá a  

Dominant ve všech barvách. Stáří: 14 – 19 týdnů. Cena 149 – 180 Kč/ks. 

Prodej se uskuteční: 7. 9. a 8. 10.: Jesenice u Jednoty – ve 12.30 hodin 

 24. 9. a 23. 10.: Jesenice u Jednoty – v 9.45 hodin 

Případné bližší informace: Po – Pá 9.00 – 16.00 hod. na telefon. číslech: 601 576 270, 

606 550 204, 728 605 840 

Při prodeji slepiček – výkup králičích kožek: cena dle poptávky  
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Ohlédnutí za 50. výročím otevření nové školy v Jesenici 

Velký dík a uznání patří všem zaměstnancům a žákům školy, kteří se podíleli na pří-

pravách tak významné události, jakou bylo 50. výročí otevření nové školy v Jesenici.  

Kolik starostí, úsilí, shánění a hlavně času to všechno stálo, si asi málokdo z těch, co 

se velkolepé oslavy zúčastnili, stačil uvědomit. Ale vyplatilo se! Všechno bylo, jak má 

být. Skvělá organizace. I počasí vyšlo. Sluníčko svítilo a všichni si vydařené oslavy 

užívali. Klobouk dolů, paní ředitelko, hlavně Vám patří můj obdiv a dík. 

Teď budu mluvit za nás, bývalé zaměstnance školy. Takového přivítání a péče, jaké 

se nám dostalo od zaměstnanců školy, si musí každý vážit. Ještě jednou děkuji.  

Nevím, co vyzdvihnout nejvíce, ale určitě mezi prvními bude Sborník k 50. výročí 

otevření školy v Jesenici, v něm snad nechybí vůbec nic. Dalo to určitě moc práce se-

hnat všechny důležité podklady, seřadit je a tak zajímavě je předat hlavně pamětníkům  

i široké veřejnosti. Sborník má obrovský úspěch! 

Příjemná byla setkání s bývalými kolegy i žáky. Nejvíce mě potěšil pan učitel Václav 

Patejdl, kterého si moc vážím. Byl usměvavý, příjemný jako vždy a zdálo se, že se na 

něm věk vůbec nepodepsal (příští rok mu bude 90 let).  

Chyběl mi však bývalý kolega a také zároveň jeden z ředitelů školy pan Kamil 

Kraus. Byl skvělým společníkem, bavičem, významnou postavou jesenické základky  

a neodmyslitelnou součástí společenského dění a kultury v tehdejší Jesenici.  

Chyběli i další, ale ti už bohužel nejsou mezi námi. Společně jsme si na ně s kolegy  

i žáky zavzpomínali a připomněli si hezké chvíle prožité na základní škole zde 

v Jesenici.  

Co říci na závěr? Do dalších let přeju Vám, paní ředitelko Vopatová, hodně pracov-

ních i osobních úspěchů a všem zaměstnancům i žákům radost z tak krásné školy. 

Mgr. Alena Mondříková 

 

Vlastivědné muzeum Jesenice  

Štrúdlové slavnosti 

Štrúdlové slavnosti se budou konat 17. září od 13 hodin opět na dvoře jesenického mu-

zea.  

Zájemci o soutěžení v pečení štrúdlu mohou donést svá díla (štrúdl vlastnoručně upeče-

ný) do jesenického muzea v sobotu 17. září do 12 hodin, kdy proběhne zápis všech při-

hlášených soutěžících.  

Můžete se také dopředu telefonicky přihlásit na tel. 731 449 327.  

Během odpoledne vystoupí hudebníci z Jesenice, Křivoklátští hudci a rakovnické diva-

dlo.  

Proběhne vyhlášení nejhezčího a nejchutnějšího štrúdlu. Soutěžní štrúdly budou pak 

slavnostně snědeny. Stánkový prodej a občerstvení (jablečný mošt, medovina, pivo, 

klobásky) jsou zajištěny. Vstup je dobrovolný. Dobrému počasí a zábavě zdar! 
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Svatojakubsko-anenská pouť v Podbořánkách 

VIII. ročník svatojakubsko-anenské pouti v Podbořánkách proběhl 30. 7. 2016. Opět 

ožil kostel i jeho okolí, kde díky příjemně teplému počasí mohli návštěvníci z širokého 

okolí při dobrém moku posedávat dlouho do večera v přátelském rozhovoru. Odpoledne 

si mohli zpestřit kulturním programem – čekala na ně dvě divadelní představení, po-

slechnout si mohli písničkáře Petra Linharta, děti se mohly zapojit do soutěží 

a výtvarných dílen, věnovali se jim rovněž členové SHŠ z Drahšperka. K dispozici byl 

také koňský povoz a velký úspěch měla i ukázka indického chrámového tance.  
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Natáčení pohádky v bedlnském lomu 

Zatopený lom u Bedlna je místem romantickým a pohádkovým. Však už také nejed-

nou posloužil filmařům jako kulisa pohádkových příběhů. Po delší době si na bedlnské 

Rusalčino jezírko filmaři opět vzpomněli. Tentokráte tu strávili jeden natáčecí den po-

hádky České televize Pravý rytíř. Premiéru bude mít o letošních vánočních svátcích. 

Pohádka se zde natáčela 30. července a samotnému natáčení předcházely dva dny 

příprav, kdy zde filmaři vytvořili uprostřed jezírka ostrůvek pro vílu a kromě něj umoc-

nili romantickou atmosféru místa vodopádem.  

Při jedné ze scén jedou dva mladí zbrojnoši, jedním z nich byl herec Jan Komínek, na 

voru k ostrůvku s vílou. Na voru plují z Hřenských soutěsek, náš lom bude v pohádce 

jejich vyústěním. Kolem ostrůvku se natáčelo několik scén a z různých úhlů. Využívaly 

se i záběry z kamery na jeřábu. Kolem šesté odpoledne přijel pan Vaculík.  

Lukáš Vaculík hraje rytíře, který se po letech vrací domů a chce, aby se z jeho syna 

stal opravdový rytíř. Kromě něj v pohádce hrají Martin Kraus, Jiří Korn, Jan Komínek, 

Táňa Pauhofová, Jitka Ježková či Jaromír Hanzlík. Režisérem je Martin Dolenský.  
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Jes-Fest (www.jesfest.cz)  

13. 8. 2016 proběhl 5. ročník hudebního festivalu Jes-Fest. V Rakovnickém deníku  

o něm vyšly 26. 7., 20. 8. a 28. 8. články Jany Elznicové. Na redaktorčiny otázky odpo-

vídal spolupořadatel Jaroslav Spurný. Některé pasáže přetiskujeme (texty najdete 

v plném znění na My Jesenice a Jes-Fest). 

 

Co návštěvníky letos čeká? 

První zásadní změnou je rozšíření programu oproti loňsku o jednu kapelu. Letos tedy 

návštěvníci uslyší a uvidí deset kapel a vzhledem k tomu, že jsme multižánrový festival, 

tak jsme namíchali opravdový koktejl nejrůznějších stylů.  

 

Má Jes-Fest něco navíc na rozdíl od jiných podobných festivalů?  

Je těžké říci, co máme navíc. Malé letní festivaly jsou samozřejmě velmi podobné a 

velmi těžko se realizuje něco, čím se festival odlišuje od ostatních. V tomhle ohledu je 

mistr Michal Ortcykr a jeho tým. Ti by tohle téma mohli vyučovat na vysoké škole. 

Nicméně my se nesnažíme překonat ostatní festivaly, snažíme se každý rok překonat ty 

předešlé a tím myslím hlavně v komfortu zázemí a s tím spojenými službami návštěv-

níkům.  

 

Je něco, co vás zaskočilo během minulého ročníku? 

Měli jsme nečekanou návštěvu z krajské hygienické stanice, která přijela na kontrolu. 

Paní z hygieny se tvářila velmi „nadšeně", že k nám musela jet v sobotu. Nicméně kon-

trola proběhla naprosto v pořádku a průběh festivalu to nijak nenarušilo. Vše špatné je 

k něčemu dobré a ujistilo nás to v tom, že i po této stránce děláme festival dobře. 

 

Kolik lidí se na pořádání festivalu podílí? 

Hlavní pořadatelé jsme čtyři. Každý má při festivalu své specifické úkoly. Já jsem na 

tom ze všech asi nejlépe, protože mám na starosti vše, co se děje před pódiem, takže se 

celý den pohybuji v hlavním dění festivalu. Michal je zodpovědný za vše kolem kapel a 

pódia. Martina řídí backstage a Petr je celý den zaměstnán výstavou. Zhruba týden před 

festivalem nám s přípravami pomáhají naši nejbližší přátelé a přímo při festivalu nám 

ještě pomáhají dobrovolníci. Každým rokem se řady dobrovolníků rozrůstají, a to hlav-

ně z důvodu rozšiřujícího se festivalového zázemí. Celkově se na přípravách areálu 

v průběhu festivalového dne a následném úklidu podílí zhruba 20 až 22 lidí. 

 

Co tedy v letošním roce nabídnete návštěvníkům mimo hudby? 

Hlavně to bude léty osvědčený doprovodný program v podobě výstavy. Dále bych rád 

upozornil na vybavené dětské hřiště s odpočinkovou zónou a altánkem, samozřejmě 

stánek s jídlem a festivalový „Bakalář bar“, stánek se zdravou výživou, volné wi-fi při-

pojení, soutěže o hodnotné ceny od sponzorů festivalu, fotokoutek, tetování hennou, 

prodej bižuterie, prodej upomínkových předmětů Jes-Fest, možnost dechové zkoušky 

před odjezdem vozidlem a určitě nám do festivalu ještě něco vykrystalizuje. 

 

http://www.jesfest.cz/
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Kolik lidí dorazilo? 

Účast se vyšplhala na 350 lidí. Je to znatelně méně než v loňském ročníku a vysvětluji 

si to konáním několika dalších akcí na rakovnickém okrese. 

 

Co příští ročník? Už plánujete? 

Rozhodně chceme pokračovat. Už v podstatě jednáme s headlinerem pro ročník 2017, 

ale té práce bude ještě mnoho. Teď si užijeme chvilku klidu a pak se na to vrhneme na 

sto procent. 

 

Na farní zahradě vyzpovídala J. Elznicová i Petra Vopata: 

Tu atmosféru pomíjivého, jen několikahodinového kouzla, kdy se krása lidské tvořivos-

ti spojí s nádhernou přirozeností přírody, lze jen těžko popsat. „A právě proto jsme tady 

během multikulturního festivalu Jes-fest každý rok,“ potvrdil kurátor výstavy v zahradě 

u jesenického kostela svatých apoštolů Petra a Pavla. Původní románský opevněný kos-

tel pochází pravděpodobně z 11. století a všichni návštěvníci festivalu potvrzují, že si 

pořadatelé akce nemohli k pořádání výstavy vybrat lepší místo.  

 

I letos zde dostali možnost prezentovat své umění regionální umělci. „Snažíme se o to, 

aby každý z vystavujících měl svoji privátní část zahrady. Je to proto, aby fotky lidem 

nesplývaly a utkvěly jim v paměti jako celek vytvořený jednotlivými osobnostmi,“ zdů-

raznil Petr Vopat. Volba toho, co chce umělec v rámci expozice prezentovat, je zcela na 

něm. Výhoda je, že není svazován ani formou, ani námětem, ani prostory. 

 

„K vidění tu jsou klasické fotografie, koláže. Námětově to jsou krajinky, ale i lehké ak-

ty,“ nastínil Petr Vopat. Asi největší radost měl kurátor výstavy z fotek již zesnulého 

fotografa Karla Chalupy. „Jsem moc vděčný za to, že nám je paní Chalupová zapůjčila 

z pozůstalosti. Jedná se o kompletní průřez jeho tvorbou. Takže tu jsou jak černobílé, 

rané snímky, tak i třeba barevné západy slunce, které zachytil už na sklonku svého živo-

ta. Jsou to všechno neskutečně krásné momentky,“ vysvětlil a zároveň i poděkoval Petr 

Vopat. 

 

Těsné sousedství již zmíněného pak patřilo skupině výtvarníků Občanského sdružení 

NEFOSIN. Samotný název NEFOSIN je odvozen ze základního podtextu a původního 

názvu sdružení, a to ve znění „NEFOrmální Sdružení Individualistů“. „Ty sochy, které 

zde vidíte, jsou neuvěřitelně krásné,“ zdůraznil Vopat s tím, že už nyní se těší na příští 

ročník festivalu a že už má nápady na to, co v rámci expozice výtvarného umění 

v Jesenici prezentovat. „To, že se výstava koná jen jeden den, je záměr. Lidé tak nemo-

hou její návštěvu odkládat s vědomím, že je do zítřka času dost, jak to často dělají 

u jiných výstav v galeriích a muzeích,“ dodal ještě.  
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Okresní přebor – A1A II. třída – jarní část soutěže  

KOLO DRUŽSTVA SKÓRE BRANKY 

14. ČL Kolešovice – FC Jesenice 1 : 3 
Altman Pavel, Balý Zbyněk, Fiala 

Vít 

15. FC Jesenice – Ol. Rakovník 1 : 3 Jeníček David 

16. SK Lišany – FC Jesenice 0 : 7 

Altman Pavel, Fiala Vít 2,  

Balý Zbyněk 2, Horvát František, 

Pfejfer Samuel 

17. FC Jesenice – FK Hředle 1 : 3 Fiala Vít 

18. FC 05 Zavidov – FC Jesenice 1 : 4 Horvát František, Jeníček David 3 

19. SK Pavlíkov – FC Jesenice 1 : 3 
Brda David, Horvát František, Pfej-

fer Samuel 

20. FC Jesenice – SK Rakovník B 3 : 1 John Petr (penalta), Jeníček David 2 

21. Sp. Lužná – FC Jesenice 4 : 2 John Petr (penalta), Brda David 

22. FC Jesenice – FC PO Olešná 5 : 2 
Brda David 3,  Fiala Vít, Pfejfer 

Samuel 

23. SK Senomaty – FC Jesenice 1 : 5 

Jeníček David, Fiala Vít, Brda Da-

vid (penalta), Kotek Petr, Horvát 

František 

24. FC Jesenice – FK Kněževes 2 : 3 Worofka Miroslav, Jeníček David 

25. SK Lány – FC Jesenice 1 : 2 Jeníček David, Worofka Miroslav 

26. FC Jesenice – So. Janov 3 : 0 Jeníček David, Brda David 2 

 

Konečná tabulka po 26 kolech soutěže 

 
KLUB Z V R P S B P+ P- 

1. Ol. Rakovník 26 22 0 4 80:28 65 2 1 

2. FK Hředle 26 21 0 5 62:25 61 3 1 

3. FK Kněževes 26 21 0 5 85:37 59 4 0 

4. SK Rakovník B 26 19 0 7 88:34 54 4 1 

5. FC Jesenice 26 16 0 10 76:44 47 1 0 

6. Sp. Lužná 26 13 0 13 61:53 39 1 1 

7. FC PO Olešná 26 12 0 14 53:65 37 2 3 

8. So. Janov 26 11 0 15 27:49 34 3 4 

9. SK Senomaty 26 11 0 15 58:81 32 2 1 

10. FC 05 Zavidov 26 9 0 17 54:64 31 1 5 

11. SK Lány 26 8 0 18 39:66 27 1 4 

12. SK Lišany 26 9 0 17 32:95 24 5 2 

13. ČL Kolešovice 26 5 0 21 32:59 20 0 5 

14. SK Pavlíkov 26 5 0 21 34:81 16 0 1 

 
 

 

 

 

 



Přehled akcí aneb Co se u nás a v okolí děje 
 

 

 

 

Pozn. Malé změny termínů či vystoupení jsou vyhrazeny, plán bude postupně aktualizován a doplňován o přesné časy. Děkuji za 

pochopení.  

V případě dotazů se můžete obrátit na Annu Polákovou (annakalop@seznam.cz) nebo Petra Koníře (konir@zsjesenice.cz). 
 

 

 

 

 

 

Datum Název akce Místo konání, info o akci 

3. 9. 2016 POHÁDKOVÝ LES Jesenice, start na hrázi mezi Fikači v 15 hodin, cíl kemp, odměny 

3. 9. 2016 V HLAVĚ 
Letní kino Jesenice, animovaný film pro děti, od 20 hodin, vstupné 

dobrovolné 

7. 9. 2016 
VERNISÁŽ VÝSTAVY 

FOTOKLUB JESENICE 
Muzeum Jesenice, od 17 hodin 

17. 9. 2016 ŠTRÚDLOVÉ SLAVNOSTI Muzeum Jesenice, od 13 hodin, štrúdl donést do 12 hodin 

17. 9. – 29. 10. 2016 TANEČNÍ KURZ KD Jesenice, od 19 hodin, 6 lekcí každou sobotu 

24. 9. 2016 IFA ROCK Hostinec Drahouš, od 20 hodin 

5. 10. 2016 
PŘEDNÁŠKA STANISLAVA 

MOTLA 
Muzeum Jesenice, od 17 hodin 

8. 10. 2016 DRAKIÁDA Jesenice, polní cesta k zahrádkám, od 14 hodin 

14. 10. 2016 
ZELŇAČKA – divadelní před-

stavení (Vízner, Brousek) 

KD Jesenice, od 19 hodin, předprodej lístků od 15. září 2016 u p. 

Pikešové nebo p. Vodrážkové 

15. 10. 2016 DEN S ŘEMESLY 

Muzeum Jesenice, od 10 hodin, zábavné odpoledne pro všechny 

věkové skupiny, ukázky starých řemesel na dvoře i v budově muzea 

(ve spolupráci s muzejním spolkem) 

21. – 23. 10. 2016 JESENICKÝ SUROVEC KD Jesenice, kemp / přednášky, vycházky, soutěže, závody 
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